

Діяльність правоохоронних органів.

анотований бібліографічний список

2025. – Вип.24 (грудень). – 25 с.

<http://www.nplu.org/article.php?id=42>

1. **Абакумов О. "Масштаб справи Міндіча нас дуже здивував": інтерв'ю з Олександром Абакумовим, НАБУ** [Електронний ресурс] / Олександр Абакумов ; бесіду вела Юлія Акімова // РБК-Україна : [інформ. портал]. – 2025. – 17 груд. — Електрон. дані. *Подано матеріали бесіди з керівником підрозділу детективів Національного антикорупційного бюро України (НАБУ) Олександром Абакумовим про хід розслідування справи щодо масштабної корупційної схеми в енергетичному секторі, у якій фігурують український бізнесмен Тимур Міндіч, ексміністр Герман Галущенко та колишній віцепрем'єр-міністр Олексій Чернишов. Зокрема О. Абакумов прокоментував аудіозаписи, представлені у справі, та висловив думку щодо можливості екстрадиції в Україну Т. Міндіча та О. Цукермана, які виїхали за кордон.*Текст: <https://www.rbc.ua/rus/news/masshtab-spravi-mindicha-nas-duzhe-zdivuvav-1765890412.html>

2. **Аркуша Л. І. Психологічна портретизація серійних вбивць як інструмент виявлення стійких криміналістичних моделей поведінки** [Електронний ресурс] / Л. І. Аркуша, О. В. Чернов, Н. В. Чіпко // Право і сусп. во. – 2025. – № 5, т. 1. — С. 304-311. *Розглянуто феномен серійних вбивств крізь призму криміналістики та психології. Зосереджено увагу на створенні психологічного портрету злочинця як засобу виявлення стійких моделей злочинної поведінки. Окреслено процес формування психологічного портрету серійного вбивці та наведено основні класифікації серійних убивць за мотиваційним, поведінковим і психологічним критеріями. Наголошено на значенні мультидисциплінарної співпраці між криміналістами, судовими психологами, психіатрами та оперативниками в процесі формування*

портрета злочинця та зроблено висновок, що психологічна портретизація серійного вбивці не лише поглиблює розуміння його мотивації та логіки дій, але й дозволяє систематизувати типові криміналістичні ознаки таких злочинів, що може бути використано як інструмент у боротьбі з серійною злочинністю, зокрема у виявленні злочинця на ранніх етапах розслідування, підвищенні ефективності оперативно-розшукових заходів та оптимізації роботи правоохоронних органів загалом. Текст: http://pravoisuspilstvo.org.ua/archive/2025/5_2025/part_1/40.pdf

3. Білецький В. О. Правово-теоретичні засади функціонування Державної прикордонної служби України в умовах сучасного безпекового середовища [Електронний ресурс] / Вячеслав Олександрович Білецький, Володимир Миколайович Матняк // Наук. перспективи. – 2025. – № 11. — С. 1095-1106. *Розкрито зміст основних напрямів розвитку правового регулювання у сфері оперативно-розшукової діяльності, охорони кордону, інформаційної безпеки та міжнародного співробітництва. Окрему увагу приділено впровадженню цифрових технологій, технічних систем спостереження, безпілотних літальних апаратів (БПЛА), аналітичних платформ і засобів штучного інтелекту (ШІ) для підвищення ефективності контролю та мінімізації впливу людського фактора. Проаналізовано законодавчі зміни 2023 – 2025 рр., які стосуються модернізації правового статусу прикордонників, посилення антикорупційних механізмів, розбудови системи кіберзахисту та вдосконалення координації між суб'єктами сектора безпеки. Обґрунтовано потребу подальшої гармонізації національного законодавства з європейськими стандартами діяльності прикордонних служб і міжнародними зобов'язаннями України у сфері захисту прав людини. Зроблено висновок, що підвищення ефективності функціонування ДПСУ можливе лише за умови системного оновлення правових і теоретичних засад її діяльності, розвитку міжвідомчої взаємодії, формування нової концепції управління прикордонною безпекою та інтеграції*

сучасних технологічних рішень у практику охорони державного кордону.

Текст: <https://perspectives.pp.ua/index.php/np/article/view/32668/32625>

4. **Борса В. В. Функціонування митної системи України в умовах євроінтеграції** [Електронний ресурс] / Вадим Вікторович Борса, Антоніна Миколаївна Нікуліна // Успіхи і досягнення у науці. – 2025. – № 11. — С. 1170-1177. *Зазначено, що митна система виступає як невід’ємна складова національної економічної політики і ключовий інструмент забезпечення економічної безпеки держави та її інтеграції у світовий економічний простір. Наголошено, що підписання Угоди про асоціацію з Європейським Союзом (ЄС) запустило процес глибокої трансформації митної політики, спрямований на гармонізацію національного законодавства з європейськими стандартами. Визначено основні проблеми діяльності митниці, серед яких ключовою залишається високий рівень корупційних ризиків, які створюють нерівні умови для бізнесу й призводять до прямих втрат державного бюджету. Вказано, що додаткового загострення ситуації надають безпрецедентні виклики, пов’язані зі збройною агресією РФ, що кардинально змінює логістичні потоки, фіскальне навантаження та пріоритети у сфері національної безпеки. Обгрунтовано пріоритетні напрями вдосконалення митного адміністрування з урахуванням європейського досвіду та сучасних викликів.* Текст: <https://perspectives.pp.ua/index.php/sas/article/view/32340/32289>

5. **В Україні презентували перше загальнонаціональне дослідження рівня злочинності та довіри до системи правосуддя** [Електронний ресурс] // Юрид. практика. – 2025. – 12 груд. — Електрон. дані. *Подано результати першого загальнонаціонального дослідження "Оцінка рівня злочинності, оцінка роботи правоохоронних органів та довіри населення до системи правосуддя в Україні", проведеного компанією "Info Sapiens" у межах Проєкту Європейського Союзу (ЄС) "Право-Justice" на запит Офісу Генерального прокурора (ОГП). Наведено коментар учасника презентації, заступника Генерального прокурора Андрія Леценка, який наголосив, що дослідження стало "важливим іспитом" для всієї системи*

правопорядку, та додав, що збільшення показника довіри до прокуратури є одним із найбільших зростань серед усіх правоохоронних та антикорупційних органів. У результаті дослідження виявлено найпоширеніші правопорушення, а також встановлено, що показник звернення потерпілих до поліції перевищує середній рівень ЄС. Зазначено, що ОГП використає результати дослідження для: посилення захисту прав потерпілих; формування кримінальної політики на основі доказових даних; підвищення ефективності розслідувань; розвитку сервісних стандартів роботи з громадянами; подальшого зміцнення довіри суспільства до системи правосуддя в умовах воєнного стану. Текст: <https://pravo.ua/v-ukraini-prezentuvaly-pershe-zahalnonatsionalne-doslidzhennia-rivnia-zlochynnosti-ta-doviry-do-systemy-pravosuddia/>

6. Важинський В. М. Способи документування оперативними підрозділами кримінальних правопорушень, які вчиняються у сфері діяльності інституційних інвесторів [Електронний ресурс] / В. М. Важинський // Право і сусп.-во. – 2025. – № 5, т. 1. — С. 330-336. Визначено, що задокументовані матеріали оперативно-розшукової діяльності, за умови їх належного оформлення відповідно до вимог Кримінального процесуального кодексу України (КПК України), можуть бути використані як докази у кримінальному провадженні. Сформульовано визначення оперативно-розшукового документування у сфері діяльності інституційних інвесторів як регламентованої законодавством пошуково-пізнавальної діяльності оперативних підрозділів, спрямованої на фіксацію даних про протиправні дії у службових документах. Визначено основні індикатори вчинення правопорушень та розкрито роль оперативних заходів, зокрема негласного опитування, оперативного огляду, аналітичного пошуку, роботи з негласними позаштатними співробітниками у виявленні та документуванні фактів злочинної діяльності. Зроблено висновок, що ефективне документування злочинів у сфері діяльності інституційних інвесторів можливе лише за умови системного підходу, багатоканальності отримання інформації, належної її легалізації та подальшого використання у

http://pravoisuspilstvo.org.ua/archive/2025/5_2025/part_1/43.pdf

7. **Василенко Т. Ю. Структура особи злочинця (на прикладі військових кримінальних правопорушень, вчинених в умовах воєнного стану)** [Електронний ресурс] / Тетяна Юріївна Василенко, Олена Олександрівна Кутєпова, Юлія Миколаївна Наконечна // Наук. перспективи. – 2025. – № 11. — С. 1146-1156. *Здійснено комплексний аналіз особистості особи злочинця серед військовослужбовців з урахуванням дії біологічних, психологічних, соціальних і морально-вольових чинників, що формують його поведінку в екстремальних умовах. Особливу увагу приділено впливу бойових дій, стресових ситуацій, травматичного досвіду та військової дисципліни, які здатні зумовлювати деформацію свідомості та зміну системи цінностей, що провокує девіантні або кримінальні прояви. Проаналізовано чинне законодавство та практику його реалізації органами державної влади, правоохоронними структурами, військовим командуванням. Встановлено, що у сучасних умовах війна створює унікальний соціально-психологічний простір, у якому звичні моральні, правові та поведінкові орієнтири людини зазнають глибоких змін, і саме тому дослідження структури особи злочинця у військовій сфері є важливим як для науки кримінології, так і для практики правоохоронних органів і командування Збройних сил України (ЗСУ).* Текст: <https://perspectives.pp.ua/index.php/np/article/view/32672/32629>

8. **Вишневська Т. Розікрали понад 102 млн гривень на захисті для танків: НАБУ викрило трьох корупціонерів** [Електронний ресурс] / Тетяна Вишневська // Focus.ua : [вебсайт]. – 2025. – 11 груд. — Електрон. дані. *Повідомлено, що трьох учасників організованої групи, які організували корупційну схему у сфері оборони, викрили НАБУ і Спеціалізована антикорупційна прокуратура (САП) спільно зі Службою безпеки України (СБУ). Вони розікрали понад 102 млн грн, які призначалися на динамічний захист для бронетехніки ЗСУ. Як встановило слідство, у квітні 2022 р. Міністерство оборони України (МО України) уклало контракт із державним*

підприємством на термінову закупівлю динамічного захисту для танків, однак тодішній гендиректор цієї компанії захотів забрати гроші собі, долучивши до схеми комерційного директора та директора приватного товариства. Текст: <https://focus.ua/uk/voennye-novosti/736550-korupciya-v-ukrajini-u-sferi-oboroni-vikrili-shemu-na-ponad-102-mln-griven-foto>

9. **Голову Чечні Рамзана Кадірова судитимуть за воєнні злочини** [Електронний ресурс] // Юрид. практика. – 2025. – 11 груд. — Електрон. дані. *Йдеться про направлення Офісом Генерального прокурора (ОГП) до суду обвинувального акту стосовно голови Чеченської Республіки Рамзана Кадірова, щодо якого розслідуванням встановлено, що він організував вторгнення підконтрольних підрозділів національної гвардії РФ, міністерства внутрішніх справ РФ по Чеченській Республіці, міністерства оборони РФ на територію України для ведення агресивної війни та захоплення українських територій. Дії очільника Чечні кваліфіковано за ч. 3 ст. 110, ч. 3 ст. 436-2, ч. 2 ст. 437, ч. 1 ст. 438 Кримінального кодексу України (КК України) – посягання на територіальну цілісність і недоторканність України; виправдовування, визнання правомірною, заперечення збройної агресії РФ проти України, глорифікація її учасників; злочин агресії; воєнні злочини, за що йому загрожує максимальне покарання у виді довічного позбавлення волі.* Текст: <https://pravo.ua/holovu-chechni-ramzana-kadyrova-sudytymut-za-voienni-zlochyny/>

10. **Здоровило Т. Вбивство Парубія: знайдено пістолет кілера** [Електронний ресурс] / Тарас Здоровило // Україна молода. – 2025. –16 груд. — Електрон. дані. *Йдеться про хід розслідування справи про вбивство колишнього Голови Верховної Ради України (ВР України), народного депутата Андрія Парубія. Як повідомили на сайті Служби безпеки України (СБУ), слідчі зібрали нові беззаперечні докази на підозрюваного у вбивстві, який виконав замовлення російських спецслужб на ліквідацію народного депутата, використавши для вчинення злочину пістолет Макарова. Зазначено, що правоохоронці розшукали зброю з глушником у схованці, яку*

зловмисник облаштував після вбивства політика, і наразі затриманому оголошено про підозру за двома статтями Кримінального кодексу України (КК України): ст. 112 (посягання на життя народного депутата України, вчинене у зв'язку з його державною діяльністю); ч. 2 ст. 111 (державна зрада, вчинена в умовах воєнного стану). Текст:

<https://umoloda.kyiv.ua/number/0/2006/192708/>

11. **Здоровило Т. "Дорозкопувався" у Криму: в Польщі затримано російського горе-археолога** [Електронний ресурс] / Тарас Здоровило // Україна молода. – 2025. – 11 груд. — Електрон. дані. *Йдеться про затримання у Польщі російського археолога, працівника Ермітажу Олександра Б., якого Україна оголосила в міжнародний розшук за проведення незаконних археологічних досліджень в окупованому Криму. Зазначено, що за даними прокуратури України, група під керівництвом російського археолога зокрема вела без відповідних дозволів української влади нелегальні розкопки у стародавньому місті Мірмекій на березі Керченської протоки у Криму, що призвели до часткового знищення об'єкта культурної спадщини та збитків у 200 млн грн.* Текст: <https://umoloda.kyiv.ua/number/0/2006/192655/>

12. **Здоровило Т. У Франції провели обшуки в ексгенпрокурора Піскуна** [Електронний ресурс] / Тарас Здоровило // Україна молода. – 2025. – 17 груд. – Електрон. дані. *Йдеться про проведення французькими правоохоронцями у Парижі за запитом Державного бюро розслідувань (ДБР) обшуків у колишнього Генерального прокурора України. Як повідомили засоби масової інформації (ЗМІ), це стосується Святослава Піскуна, який нібито отримав хабар за закриття справи бізнесмена Ігоря Коломойського, підозрюваного в організації замаху на адвоката Сергія Карпенка у 2003 р. Зазначено, що С. Піскун був Генеральним прокурором у 2002 - 2007 рр., згодом - народним депутатом 5-го та 6-го скликань від Партії регіонів, а у 2020 р. ненадовго став радником Генеральної прокуратури Ірини Венедиктової.* Текст: <https://umoloda.kyiv.ua/number/0/2006/192748/>

13. **Іваницька О. П. Окремі проблемні питання оголошення особи в міжнародний розшук у контексті розгляду клопотань про здійснення спеціального досудового розслідування або судового розгляду** [Електронний ресурс] / О. П. Іваницька // *Право і сусп-во*. – 2025. – № 5, т. 1. — С. 337-345. *Розкрито проблематику порушення органом досудового розслідування процедури направлення процесуальних документів і судових рішень про оголошення особи в міжнародний розшук до Інтерполу. Окреслено порушення, які допускаються судами при розгляді клопотань про здійснення спеціального досудового розслідування або судового розгляду. Розглянуто питання самостійного отримання стороною захисту доказів, що підтверджують оголошення в міжнародний розшук підозрюваного, обвинуваченого. Приділено увагу взаємодії судів і Міністерства юстиції на території інших держав з судами України, які розглядають справу, при здійсненні екстрадиційного арешту та процедури видачі особи. Запропоновано зміни до Кримінального процесуального кодексу України (КПК України) в частині зміни процесуального порядку доведення перед судом факту перебування підозрюваного або обвинуваченого у міжнародному розшуку.*

Текст:

http://pravoisuspilstvo.org.ua/archive/2025/5_2025/part_1/44.pdf

14. **Лук'янова Г. Ю. Поліцейське право** : навч. посіб. : [для здобувачів вищ. освіти за спец. "Право", викл., курсантів та ін.] / Г. Ю. Лук'янова, М. Т. Гаврильців ; Нац. ун-т "Львів. політехніка", Навч.-наук. ін-т права, психології та інновац. освіти". — Львів : Растр-7, 2025. — Ч. 1. — 2025. — 391 с. — **Шифр зберігання в Бібліотеці : А842378-1** У посібнику висвітлено адміністративно-правові засади здійснення поліцейської діяльності в Україні, правовий статус Міністерства внутрішніх справ (МВС) та Національної поліції України (НПУ). Розглянуто форми й методи поліцейської діяльності, особливості проходження служби в поліції, порядок присвоєння спеціальних звань, застосування юридичної відповідальності до працівників поліції, а також використання цифрових технологій у

поліцейській діяльності. Окрему увагу приділено організації роботи чергових служб і спеціальних установ органів поліції, діяльності патрульної поліції, реагуванню на повідомлення про правопорушення чи події та застосуванню превентивних і примусових поліцейських заходів.

15. **Лученко Т. Тимчасова слідча комісія Верховної Ради оприлюднила проект звіту, в якому розкритикувала роботу НАЗК** [Електронний ресурс] / Тарас Лученко // Суд.-юрид. газ. – 2025. – 17 груд. – Електрон. дані. *Йдеться про пакет документів, наданий ТСК Верховної Ради України (ВР України) з питань розслідування можливих фактів корупційних або пов'язаних з корупцією правопорушень у правоохоронних органах, судах та органах судової влади про виконану роботу. Зазначено, що ТСК проаналізувала діяльність Національного агентства з питань запобігання корупції, першочергово зосередивши свою увагу на аналізі рівня корупції у самому Агентстві. Вказано на низку недоліків у роботі НАЗК, а саме: наявні внутрішні механізми контролю в Агентстві демонструють низьку ефективність та недостатню здатність забезпечувати реальне виявлення і запобігання корупційним ризикам; НАЗК не застосовує достатніх заходів реагування на інформацію, яка поширюється засобами масової інформації (ЗМІ) та містить ознаки корупційних правопорушень; підхід НАЗК до перевірки декларацій не забезпечує реальної протидії корупції у правоохоронних і судових органах, оскільки не враховує оперативну інформацію, дані кримінальних проваджень, способи життя декларантів та їхніх пов'язаних осіб, інформацію у ЗМІ щодо кричущих випадків корупції і незаконного збагачення посадовими особами. Акцентовано на суттєвих ризиках внаслідок системного невжиття належних заходів контролю з боку НАЗК, серед яких: ризик подальшої деградації системи запобігання корупції; ризик безкарності посадових осіб; ризик втрати довіри громадян до державних інституцій; ризик порушення міжнародних зобов'язань України; ризик виникнення системних зловживань у сфері правосуддя; ризик порушення принципів прозорості та підзвітності.* Текст:

<https://sud.ua/uk/news/publication/348718-vremennaya-sledstvennaya-komissiya-verkhovnoy-rady-obnarodovala-proekt-otcheta-v-kotorom-raskritikovala-rabotu-nazk>

16. **Мамирбаєва Д. С. Добросесність у митних службах країн-членів ЄС: механізми адміністративно-правового забезпечення та їх застосування в українських реаліях** [Електронний ресурс] / Д. С. Мамирбаєва // Право і сусп-во. – 2025. – № 5, т. 1. – С. 124-131. *Вивчено практику країн-членів Європейського Союзу, які демонструють сталі моделі забезпечення належної поведінки державних службовців, у тому числі й добросесності у митних адміністраціях. Здійснено порівняльно-правовий аналіз інституційних і правових моделей добросесності у митних адміністраціях Німеччини, Франції та Нідерландів. Визначено, що вирішальну роль у формуванні добросесності у митних службах країн-членів ЄС відіграють міжнародні організації, а саме Європейське управління з питань боротьби з шахрайством (OLAF), Групи держав проти корупції (GRECO), Організація економічного співробітництва та розвитку (OECD). Окрему увагу приділено ефективності функціонування інституційних підходів до моніторингу способу життя митників, запровадженню інструментів декларування добросесності, розвитку системи етичного навчання та забезпечення незалежного контролю як ключових елементів превенції недобросесних проявів у митній сфері. Наголошено, що сучасні виклики обумовлюють потребу у переосмисленні вітчизняних підходів до адміністративно-правового регулювання добросесності у митній службі України з урахуванням європейського досвіду та стандартів і рекомендацій міжнародних організацій.*

Текст:

http://www.pravoisuspilstvo.org.ua/archive/2025/5_2025/part_1/35.pdf

17. **Мичко С. Наркотик, замаскований під чай. В Україні триває операція "Кратом"** [Електронний ресурс] / Світлана Мичко // Україна молода. – 2025. – 16 груд. – Електрон. дані. *Йдеться про проведення слідчими поліції 12 санкціонованих обшуків у Рівненській та Івано-Франківській*

областях у межах спецоперації, розпочатої у вересні 2025 р. у зв'язку із повідомленням офіцера служби освітньої безпеки однієї зі шкіл Тернополя про вірогідність розповсюдження наркотиків на території навчального закладу. Як повідомили у відділі комунікації Головного управління Національної поліції в Тернопільській області (ГУНП), у ході спецоперації правоохоронці викрили потужну мережу розповсюдження крathom серед молоді, перекрили міжнародний канал постачання та вилучили 700 кг наркотичної речовини. Зазначено, що крathom - це листя рослини *Mitragyna speciosa*, поширеної у Південно-Східній Азії, де народна медицина навіть використовує його при різних захворюваннях, зокрема як заспокійливе та активізатор, однак з часом він викликає залежність, а в разі припинення вживання - наркотичну абстиненцію або синдром відміни (так звану "ломку"). Текст: <https://umoloda.kyiv.ua/number/3990/2006/192725/>

18. **Міноборони та партнери обговорили нові антикорупційні інструменти та стандарти НАТО** [Електронний ресурс] // Високий замок. – 2025. – 13 груд. – Електрон. дані. *Йдеться про проведення керівництвом Міністерства оборони України (МО України) та представниками антикорупційних органів VI Міжнародного науково-практичного форуму "Ефективне врядування та виховання доброчесності в секторі безпеки та оборони" для обговорення та впровадження сучасних антикорупційних заходів, у якому взяли участь міністр оборони Денис Шмигаль, його заступник Анатолій Куцевол, Голова НАЗК Віктор Павлуцик та керівник Програми НАТО з виховання доброчесності Йоакім Френдін. Серед представлених інструментів - цифрова платформа для прямих закупівель і новий програмний документ, що відповідає стандартам НАТО. Вказано, що Форум, організований за ініціативи керівництва Національного університету оборони України, також завершився презентацією практичних моделей, механізмів формування культури доброчесності та передових практик із запобігання корупції.* Текст: <https://wz.lviv.ua/news/544031-minoborony-ta-partnery-obhovoryly-novi-antykoryuptsiini-instrumenty-ta-standarty-nato>

19. **Назарчук І. Офіс Генпрокурора: "Докази вчинення злочину агресії проти України використовуються для національних судів та можуть бути використані в Спецтрибуналі"** [Електронний ресурс] / Ірина Назарчук // Юрид. газ. – 2025. – 18 груд. – Електрон. дані. *Проаналізовано підхід Офісу Генерального прокурора України до фіксації та використання доказів вчинення злочину агресії РФ у кримінальних провадженнях. Наголошено на важливості системного збирання, документування й оцінки фактичних даних, які підтверджують умисність та масштаб агресивних дій проти України, для забезпечення ефективного розслідування на національному рівні та подальшого використання в міжнародних юрисдикціях (зокрема при підготовці матеріалів для Спеціального трибуналу та інших міжнародних механізмів правосуддя). Висвітлено роль співпраці Офісу Генпрокурора з міжнародними партнерами та спеціальними структурами для координації збору доказів, їхньої стандартизованої обробки і передачі відповідно до міжнародних правових стандартів. Підкреслено, що належне доказове забезпечення є ключовим елементом притягнення до відповідальності осіб, причетних до керівництва, організації чи виконання агресивної війни проти України.* Текст: <https://yur-gazeta.com/golovna/ofis-genprokurora-dokazi-vchinennya-zlochinu-agresiyi-proti-ukrayini-vikoristovuyutsya-dlya-nacional.html>

20. **НАЗК виявило незаконне вибуття земель, зловживання та розтрату коштів у діяльності Київради та КМДА** [Електронний ресурс] // Юрид. практика. – 2025. – 12 груд. – Електрон. дані. *Йдеться про результати проведеної Національним агентством з питань запобігання корупції планової перевірки Київської міської ради та Київської міської державної адміністрації (КМДА) щодо організації роботи із запобігання та виявлення корупції. Зазначено, що попри позитивні зміни в структурі антикорупційних підрозділів, НАЗК зафіксувало низку системних порушень, що призвели до незаконного вибуття земель, втрати бюджетних коштів і зловживань з боку посадовців. За підсумками перевірки Агентство підготувало обґрунтовані висновки, на підставі яких Головне слідче*

управління Національної поліції України (НПУ) розпочало досудове розслідування за ч. 2 ст. 364 Кримінального кодексу України (КК України) щодо незаконної реєстрації нерухомості та вибуття земель. Текст: <https://pravo.ua/nazk-vyivaylo-nezakonne-vybuttia-zemel-zlovzhyvannia-ta-roztratu-koshtiv-u-diialnosti-kyiv rady-ta-kmda/>

21. **НАЗК оприлюднило ключові висновки аналізу судової практики у справах про корупційні адмінправопорушення** [Електронний ресурс] // Юрид. практика. – 2025. – 25 груд. – Електрон. дані. Подано ключові висновки Національного агентства з питань запобігання корупції за результатами аналізу судової практики розгляду справ про адміністративні правопорушення, пов'язані з корупцією, за 2014 - 2024 рр. У звіті, підготовленому спільно з експертами Центру політико-правових реформ за підтримки Антикорупційної ініціативи Європейського Союзу (ЄС) в Україні, окрему увагу приділено проблемам правозастосування та якості антикорупційного законодавства. У межах дослідження проаналізовано практику застосування судами положень Кодексу України про адміністративні правопорушення (КУпАП), систематизовано підходи до вирішення справ, виявлено законодавчі прогалини, проблеми визначення строків притягнення до відповідальності та особливості врегулювання конфлікту інтересів. Констатовано, що аналіз судової практики та законодавства свідчить про наявність позитивних тенденцій у правозастосуванні, водночас виявлені проблеми потребують законодавчого врегулювання та подальшого узгодження судової практики. Текст: <https://pravo.ua/nazk-opryliudnylo-kliuchovi-vysnovky-analizu-sudovoi-praktyky-u-spravakh-pro-koruptsiini-adminpravoporushennia/>

22. **НАЗК провело аналіз практики притягнення до відповідальності за правопорушення, пов'язані з корупцією** [Електронний ресурс] // Юрид. газ. – 2025. – 10 груд. Електрон. дані. Зазначено, що Національне агентство з питань запобігання корупції (НАЗК) спільно з експертами Центру політико-правових реформ та за підтримки

Антикорупційної ініціативи ЄС в Україні проаналізувало судову практику притягнення до відповідальності за адміністративні правопорушення, пов'язані з корупцією, за 2014 – 2024 рр. підготувало та презентувало відповідний Звіт. Результати дослідження свідчать, що абсолютна більшість (приблизно 72 %) усіх справ припало на порушення вимог фінансового контролю (ст. 172-6 КУпАП), із яких найбільш поширеним стало несвоєчасне подання декларації без поважних причин. Ще 25 % справ стосувалися конфлікту інтересів (ст. 172-7 КУпАП). Найменша ж кількість справ, які надходили на розгляд судів, стосувалася невжиття заходів щодо протидії корупції (ст. 172-9 КУпАП). Встановлено, що апеляційні суди переглядали близько 9 % рішень судів першої інстанції, причому понад половину з них залишено без змін. Текст: <https://yur-gazeta.com/golovna/nazk-provelo-analiz-praktiki-prityagnennya-do-vidpovidalnosti-za-pravoporushennya-povyazani-z-korupc.html>

23. **Нестеренко А. С. Деякі питання взаємодії правоохоронних органів під час забезпечення громадського порядку в умовах воєнного часу** [Електронний ресурс] / Алла Станіславівна Нестеренко, Марія Іванівна Граб, Іван Михайлович Флис // Наук. перспективи. – 2025. – № 11. – С. 1567-1581. *Досліджено питання взаємодії підрозділів Національної поліції України (НПУ) з іншими правоохоронними органами та підрозділами у ході забезпечення безпеки і порядку в умовах воєнного часу та надзвичайного стану. Зазначено, що в умовах воєнного стану повноваження органів та установ системи Міністерства внутрішніх справ (МВС), особливо НПУ, відповідно до чинного законодавства, зазнають певних змін. Визначено, що взаємодія НПУ з іншими правоохоронними органами та підрозділами, такими як суд, прокуратура, органи служби безпеки, антикорупційні органи, військова служба правопорядку у Збройних силах України (НПУ), органи та установи виконання покарань, служба судової охорони під час забезпечення публічної безпеки та порядку в Україні - це адміністративно-управлінський комплекс заходів, спрямований на підвищення ефективності, координації роботи*

відомств і підрозділів щодо протидії масовому вчиненню злочинів, порушень громадського порядку. Акцентовано, що злагодженість, взаємозаміщеність, чітка координація між всіма правоохоронними підрозділами та структурами є основою успішного забезпечення публічного порядку та публічної безпеки у надзвичайних умовах і в умовах воєнного стану. Текст: <https://perspectives.pp.ua/index.php/np/article/view/32706/32663>

24. **Пасько О. М. Застосування медіації під час виникнення конфліктів серед працівників Національної поліції** [Електронний ресурс] / Ольга Миколаївна Пасько, Юлія Геннадіївна Летута // Наук. перспективи. – 2025. – № 11. – С. 2637-2648. *Проаналізовано особливості конфліктів серед працівників правоохоронних органів. Зазначено, що в умовах війни діяльність працівників Національної поліції України (НПУ) набуває надзвичайно важливого значення для забезпечення публічного порядку, стабільності та безпеки громадян, при цьому поліцейські не лише виконують функціональні обов'язки, а й постійно взаємодіють з різними категоріями населення, зокрема з тими, хто перебуває у стані стресу, паніки або агресії. Вказано, що професійна діяльність працівників НПУ характеризується високим рівнем психологічного навантаження, у результаті чого виникають передумови для як зовнішніх конфліктів (із громадянами, підозрюваними, керівництвом), так і внутрішніх (емоційне виснаження, фрустрація, професійне вигорання, рольова невизначеність). Досліджено потенціал медіації як ефективного інструменту їх врегулювання, а також сформульовано практичні рекомендації щодо впровадження медіаційних підходів у професійне середовище силових структур.* Текст: <https://perspectives.pp.ua/index.php/np/article/view/32789/32747>

25. **Пономаренко Т. О. Стресостійкість як запорука психологічної адаптації працівників поліції в екстремальних умовах: теоретичний аспект** [Електронний ресурс] / Тетяна Олександрівна Пономаренко, Сніжана Володимирівна Дудченко, Анна Олександрівна Яремко // Наук. перспективи. – 2025. – № 11. – С. 2673-2694. *Обґрунтовано необхідність формування*

навичок стресостійкості як запоруки психологічної адаптації працівників поліції до ефективного виконання службових обов'язків в екстремальних умовах. Встановлено, що працівники поліції, які мають високий рівень стресостійкості, здатні краще керувати стресом, приймати обґрунтовані рішення та ефективно реагувати на небезпеку й виконувати свої обов'язки навіть у найскладніших ситуаціях. Акцентовано, що розвиток стресостійкості у поліцейських є критично важливим для їхньої здатності ефективно реагувати на екстремальні умови та забезпечувати безпеку українського суспільства. Текст:

<https://perspectives.pp.ua/index.php/np/article/view/32792/32750>

26. **Рогозіннікова К. С. Європейські стандарти забезпечення кібербезпеки та їх імплементація в діяльність Національної поліції України** [Електронний ресурс] / Катерина Сергіївна Рогозіннікова // Наук. перспективи. – 2025. – № 11. – С. 1624-1636. Розкрито значення нормативно-правових актів: Конвенції про кіберзлочинність (Будапештської конвенції), Додаткового протоколу до неї та Regulation (EU) 2023/1543 Європейського Парламенту і Ради від 12.07.2023, які встановлюють фундаментальні принципи міжнародної співпраці, обміну електронними доказами та ефективного реагування на кібератаки. Наголошено, що для України, яка активізувала інтеграцію до європейської системи цифрової безпеки, надзвичайно важливо адаптувати і впровадити положення цих актів у діяльність НПУ. Відзначена співпраця НПУ з європейськими структурами, зокрема Європол, що має стратегічне значення для підвищення ефективності реагування на сучасні цифрові виклики. Розглянуто діяльність НПУ у межах Стратегії кібербезпеки України та зазначено, що практичне впровадження європейських підходів відбувається через розвиток кадрового потенціалу, удосконалення механізмів розслідування кібер-інцидентів, створення галузевих центрів реагування та формування культури кібербезпеки серед населення. Зроблено висновок, що імплементація європейських стандартів у діяльність НПУ є не лише інструментом

підвищення рівня національної кіберстійкості, а й необхідним чинником інтеграції до єдиного цифрового простору Європейського Союзу (ЄС). Текст: <https://perspectives.pp.ua/index.php/np/article/view/32711/32668>

27. **Сальніков О. Ексголова ДСА Олексій Сальніков: про фальсифікації НАБУ, провокатора Гончара та втручання в авторозподіл ВАКС** [Електронний ресурс] / Олексій Сальніков ; підготував Володимир Право // Суд.-юрид. газ. – 2025. – 12 груд. — Електрон. дані. Подано матеріали інтерв'ю ексголови Державної судової адміністрації України (ДСА України) О. Сальнікова, який після набрання вироку у порушеній проти нього кримінальній справі назвав причини, які, на його думку, призвели до кримінального переслідування, та пояснив, чому вважає вирок політично мотивованим. Він наголосив, що не визнає себе винним, та вважає справу проти нього замовною та сфальсифікованою. Також колишній очільник ДСА окреслив суть порушеної проти нього кримінальної справи та прокоментував дії Національного антикорупційного бюро України зокрема агента НАБУ Олексія Гончара. Сальніков заявив, що продовжить доводити свою невинуватість та боротись за встановлення справедливості в суді, в тому числі в Європейському суді з прав людини (ЄСПЛ), і висловив сподівання, що українська "судова система спроможна розібратися з цією справою та винести законне справедливе рішення без політичного впливу та тиску заінтересованих осіб, керуючись верховенством права, а не політичною доцільністю або необхідністю висвітлення в ЗМІ великих досягнень антикорупційних інституцій". Текст:

<https://sud.ua/uk/news/publication/348337-eks-glava-gsa-aleksey-salnikov-o-falsifikatsiyakh-nabu-provokatore-gonchare-i-vmeshatelstve-v-avtororaspredelenie-vaks>

28. **Сидоренко С. Прокуратура проти Європи. Як генпрокурор Кравченко стає перепоною для руху України в ЄС** [Електронний ресурс] / Сергій Сидоренко // Укр. правда : [інтернет-вид.]. – 2025. – 26 груд. – Електрон. дані. Проаналізовано діяльність Генеральної прокуратури в

контексті євроінтеграційного курсу України. Наведено деякі заяви Генерального прокурора Руслана Кравченка, які викликали неоднозначну реакцію в суспільстві, та зазначено, що Європейський Союз (ЄС) у своїх звітах неодноразово висловлював критичні зауваження щодо реформи у судовій системі, зокрема у звіті за 2025 р. негативно оцінена ситуація в системі прокуратури та діяльність Офісу Генерального прокурора (ОГП). Серед пріоритетних завдань на 2026 р., визначених у звіті ЄС про розширення, є ті, що стосуються прокуратури, а саме: ухвалення "законодавчих змін, що зроблять правила відбору та звільнення генерального прокурора більш об'єктивними, прозорими та заснованими на заслугах" та зменшення повноважень Генерального прокурора у системі прокуратури. Приділено увагу ухваленому Верховною Радою України (ВР України) 22.07.2025 Закону № 4555-IX, згідно з яким у системі прокуратури вибудована вертикаль, підлегла особисто Генеральному прокурору, що значно послаблює незалежність прокурорів. Текст:

<https://www.eurointegration.com.ua/articles/2025/12/26/7227875/>

29. **Січевлюк Н. Глухий кут Міндічгейту, або Уроки для санкційної політики України** [Електронний ресурс] / Наталія Січевлюк // Главком : [інтернет-сайт]. – 2025. – 15 груд. — Електрон. дані. *Йдеться про указ Президента України від 13.11.2025, яким введено у дію санкції Ради національної безпеки і оборони (РНБО) проти фігурантів розслідування Національного антикорупційного бюро України (НАБУ) щодо корупції в енергетичному секторі Тимура Міндіча й Олександра Цукермана. Розглянуто перспективи застосування санкцій, зокрема можливість конфіскації майна фігурантів справи, та вказано на системні проблеми санкційної політики України, починаючи з практики застосування санкцій як альтернативи притягнення до кримінальної відповідальності й закінчуючи недоліками їх реалізацій та відсутністю покарання за ухилення чи порушення.* Текст: <https://glavcom.ua/publications/hlukhij-kut-mindichhejtu-abo-uroki-dlja-sanktsijnoi-politiki-ukrajini-1093124.html>

30. **Служба під вогнем: як поліціянти охорони рятують людей на Херсонщині** [Електронний ресурс] // Україна молода. – 2025. – 16 груд. – Електрон. дані. *Йдеться про діяльність поліції охорони на Херсонщині в умовах війни. Зазначено, що правоохоронці щодня виїжджають на виклики, евакуюють людей із небезпечних районів, надають першу допомогу постраждалим і підтримують тих, хто залишається жити поруч із лінією вогню. Як наголосили у Департаменті поліції охорони, робота підрозділів на Херсонщині спрямована на оперативне реагування і підтримання відчуття захищеності в людей, які живуть під постійними обстрілами, адже кожен виїзд в зону ураження - це сигнал місцевим жителям, що система безпеки продовжує працювати, навіть коли навколо зруйнована інфраструктура й немає гарантій тиші.* Текст: <https://umoloda.kyiv.ua/number/0/2006/192740/>

31. **Сорока С. До питання розмежування підслідності антикорупційних органів в Україні: порівняльно-правовий аналіз** [Електронний ресурс] / Світлана Сорока // Вісн. Нац. ун-ту "Львів. політехніка". Серія : Юрид. науки. – 2025. – Вип. 12 (№ 3). – С. 251-258. *Досліджено проблеми законодавчого розмежування підслідності у справах про корупційні та пов'язані з корупцією кримінальні правопорушення між НАБУ, ДБР, Національною поліцією та іншими органами досудового розслідування. Проаналізовано колізії та нечіткість норм кримінального процесуального законодавства, що зумовлюють дублювання повноважень, спори про підслідність і зниження ефективності розслідування топ-корупції. Обґрунтовано, що наявні прогалини негативно впливають на оперативність кримінального провадження та можуть використовуватися для ухилення від відповідальності. Запропоновано напрями вдосконалення законодавства й оптимізації взаємодії антикорупційних органів з урахуванням національної практики та зарубіжного досвіду.* Текст: <https://science.lpnu.ua/sites/default/files/journal-paper/2025/aug/39828/25097847maket-255-262.pdf>

32. **Спільна заява ЄС і України: ключові пріоритети реформ для подальшої євроінтеграції** [Електронний ресурс] // Юрид. практика. – 2025. – 12 груд. — Електрон. дані. *Подано оприлюднену Європейською комісією спільну заяву між комісаром Мартою Кос та віцепрем'єр-міністром України Тарасом Качкою, у якій окреслено ключові пріоритети реформ на найближчий рік у межах євроінтеграційного процесу. Серед узгоджених сторонами першочергових кроків: комплексні зміни до Кримінального процесуального кодексу України (КПК України) та суміжного законодавства, включно зі скасуванням автоматичного закриття справ через строки досудового розслідування; усунення процесуальних бар'єрів у провадженнях, особливо щодо топкорупції; продовження строків давності для корупційних злочинів; зміцнення незалежності Національного антикорупційного бюро України (НАБУ) та Спеціалізованої антикорупційної прокуратури (САП) і захист їх підслідності; розширення юрисдикції антикорупційних органів на всі посади високого ризику. Окрім того, передбачено такі напрями: забезпечення НАБУ доступу до неупереджених і якісних судових експертиз; реформа прокуратури та Державного бюро розслідувань (ДБР); призначення суддів Конституційного Суду України (КСУ) та членів Вищої ради правосуддя (ВРП), які пройшли міжнародну перевірку; посилення участі міжнародних експертів у доборі до Вищої кваліфікаційної комісії суддів України (ВККС); ухвалення закону про декларації доброчесності суддів і законодавства щодо покращення виконання судових рішень; прийняття Антикорупційної стратегії та Державної антикорупційної програми до 2-го кварталу 2026 р.; посилення систем внутрішнього контролю та внутрішнього аудиту в держсекторі, включно із застосуванням інструментів Національного агентства з питань запобігання корупції (НАЗК).* Текст: <https://pravo.ua/spilna-zaiava-ies-i-ukrainy-kliuchovi-priorytety-reform-dlia-podalshoi-ievrointehratsii/>

33. **Ткачук С. "Корупція Трампа гірша": журналістка The Atlantic пояснила, чим відрізняються схеми у США та Україні** [Електронний ресурс] / Софія Ткачук // Focus.ua : [вебсайт]. – 2025. – 11 груд. — Електрон.

дані. На думку журналістки "The Atlantic" Е. Енпльбаум, корупція, пов'язана з оточенням Дональда Трампа, є масштабнішою та небезпечнішою, ніж корупційні скандали в Україні. Вона підкреслила, що у США та РФ зловживання владою мають значно глибший вплив, тоді як в Україні навіть під час війни держава розслідує дії високопосадовців. Наведено розмову журналістки зі старшим детективом Національного антикорупційного бюро України (НАБУ) О. Абакумовим, який розповів про розслідування корупційної схеми в енергетичному секторі. Розглянуто, чим відрізняється корупція в РФ, США та Україні. Текст: <https://focus.ua/uk/politics/736574-korupciya-trampa-girsha-zhurnalistka-the-atlantic-poyasnila-chim-vidriznyayutsya-shemi-u-ssha-ta-ukrajini>

34. **Трембач А. НАБУ проводить обшуки в податковій: можлива причина - справа про корупцію в енергетиці** [Електронний ресурс] / Андрій Трембач // Focus.ua : [вебсайт]. – 2025. – 10 груд. — Електрон. дані. Як повідомила "Економічна правда" із посиланням на джерела в податковій, НАБУ здійснює обшуки у центральному апараті Державної податкової служби України (ДПСУ). Одночасно з цим обшуки проводяться в низці обласних управлінь податкової. Відомо про обшуки у регіональних управліннях податкової у Хмельницькій та Миколаївській областях. За словами народного депутата Олексія Гончаренка, обшуки стосуються подій, які відбувалися у 2024 та на початку 2025 рр. і пов'язані з питанням ризикових підприємств. Текст: <https://focus.ua/uk/politics/736411-nabu-provodit-obshuki-v-podatkoviy-mozhliva-prichina-sprava-pro-korupciyu-v-energetici>

35. **Тюканкін О. О. Антикорупційне законодавство, роль та значення в країнах романо-германського права** [Електронний ресурс] / Олександр Олександрович Тюканкін // Успіхи і досягнення у науці. – 2025. – № 11. – С. 326-340. Висвітлено історичний розвиток антикорупційних інституцій у країнах романо-германської правової традиції та трансформацію законодавчих підходів до визначення корупційних діянь. Приділено увагу превентивним механізмам, закріпленим у законодавстві

провідних європейських держав, включаючи декларування доходів, конфлікт інтересів та етичні кодекси публічних службовців. Окреслено інституційну систему антикорупційних органів у цих країнах, їхні повноваження та місце в структурі державної влади. Розкрито взаємодію між правоохоронними, судовими та спеціалізованими антикорупційними інституціями у процесі виявлення, розслідування та притягнення до відповідальності за корупційні правопорушення. Розглянуто міжнародно-правові стандарти протидії корупції та процес їх імплементації у національне законодавство країн романо-германської правової системи з метою формування єдиних підходів до криміналізації корупції та міжнародного співробітництва у цій сфері. Визначено перспективні напрями удосконалення антикорупційного законодавства з урахуванням сучасних викликів і транснаціонального характеру корупційних схем.

Текст:

<https://perspectives.pp.ua/index.php/sas/article/view/32271/32219>

36. Уряд підтримав законодавчі зміни для роботи Спеціального трибуналу та міжнародного співробітництва у кримінальному правосудді [Електронний ресурс] // Юрид. практика. – 2025. – 11 груд. — Електрон. дані. Йдеться про схвалення Кабінетом Міністрів України України (КМ України) двох законопроектів, розроблених Міністерством юстиції задля посилення міжнародно-правових механізмів у сфері кримінального правосуддя та забезпечення ефективної взаємодії України зі Спеціальним трибуналом щодо злочину агресії проти України. Окреслено ключові норми законопроектів "Про внесення змін до Кримінального процесуального кодексу України, Кримінального процесуального кодексу України та Закону України "Про прокуратуру" у зв'язку з ратифікацією Угоди між Україною та Радою Європи про створення Спеціального трибуналу щодо злочину агресії проти України" та "Про внесення змін до Кримінального процесуального кодексу України та інших законодавчих актів України щодо міжнародного співробітництва під час кримінального провадження". Зазначено, що обидва документи є частиною виконання Дорожньої карти з питань верховенства

права та спрямовані на зміцнення інституційної спроможності України в міжнародному кримінальному правосудді, а також на забезпечення невідворотності відповідальності за злочин агресії. Текст: <https://pravo.ua/uriad-pidtrymav-zakonodavchi-zminy-dlia-roboty-spetsialnoho-trybunalu-ta-mizhnarodnoho-spivrobotnytstva-u-kryminalnomu-pravosuddi/>

37. **Цивінський О. Як дістати трильйон з "тіні"? Інтерв'ю директора Бюро економічної безпеки Олександра Цивінського про бенефіціарів схем, обмеження готівки і нові інструменти для розслідувань** [Електронний ресурс] / Олександр Цивінський ; підготували Тетяна Бодня, Євген Кузьменко // Цензор.НЕТ : [інтернет-портал]. – 2025. – 12 груд. — Електрон. дані. Подано матеріали бесіди з директором Бюро економічної безпеки (БЕБ) Олександром Цивінським про організацію роботи Бюро та принципи кадрового відбору до нього. Він приділив увагу проблемі фінансування БЕБ та окреслив статус Бюро як центрального органа виконавчої влади, що входить до системи Кабінету Міністрів України (КМ України) та безпосередньо курується Прем'єр-міністром. Також очільник БЕБ відповів на запитання щодо ключових задач відомства, акцентувавши зокрема на важливості зупинення схеми, де ФОПів використовують як інструмент для ухилення від податків, та на боротьбі з нелегальним ринком сигарет в Україні. Посадовець наголосив, що БЕБ співпрацює з добросовісним бізнесом для створення рівних умов, зокрема БЕБ спільно з органами контролю провели зустріч з представниками ритейлу електроніки з питань відмови від застосування сірих схем оптимізації податків, а також було впроваджено офіційний чат-бот "StopShadowBot" для повідомлень про порушення законодавства під час реалізації побутової техніки та акцизної продукції. Серед знань і навичків, необхідних для його успішної роботи на посаді керівника БЕБ, О. Цивінський назвав вміння будувати команду, формувати цілісну систему, яка працює на результат, впроваджувати цінності, змінити чи побудувати ефективну корпоративну культуру, взаємодіяти в системі органів державної влади з партнерами на відповідному

рівні. Текст: <https://censor.net/ua/resonance/3590061/interv-yu-dyrektora-byuro-ekonomichnoyi-bezpeky-oleksandra-tsyvinskogo>

38. Щодо особливостей соціального захисту членів сім'ї поліцейського, який під час виконання службових обов'язків, пов'язаних із здійсненням завдань і повноважень поліції, загинув (помер) чи визнаний судом безвісно відсутнім або зник безвісти за особливих обставин [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2025. – 19 груд. [№ 496]. – Електрон. дані. Подано інформацію, що Верховна Рада України (ВР України) 17.12.2025 ухвалила за основу і в цілому проєкт Закону про внесення змін до Закону України "Про Національну поліцію" щодо особливостей соціального захисту членів сім'ї поліцейського, який під час виконання службових обов'язків, пов'язаних із здійсненням завдань і повноважень поліції, загинув (помер) чи визнаний судом безвісно відсутнім або зник безвісти за особливих обставин (реєстр. № 13649), метою якого є забезпечення ефективності в реалізації на практиці відповідних положень Закону України "Про Національну поліцію". Текст: <https://www.golos.com.ua/article/389429>

39. Юрчишин П. В. Зміст і межі реалізації повноважень прокурора на стадії досудового розслідування [Електронний ресурс] / П. В. Юрчишин // Право і сусп.-во. – 2025. – № 5, т. 2. – С. 289-294. Досліджено правову природу і обсяг повноважень прокурора під час досудового розслідування кримінальних правопорушень. Визначено, що Конституція України покладає на прокуратуру функції організації і процесуального керівництва досудовим розслідуванням, а зміст повноважень прокурора деталізовано у ст. 36 Кримінального процесуального кодексу України (КПК України). Вказано, що із введенням воєнного стану та реформи 2019 р. деякі процесуальні функції були перерозподілені між правоохоронними органами: зокрема, з 20.11.2019 слідчі прокуратури передали всі незавершені провадження іншим органам - Державному бюро розслідувань (ДБР), Національному антикорупційному бюро України (НАБУ) та іншим. Зроблено

висновок, що зміст повноважень прокурора формально охоплює весь спектр можливих дій на стадії досудового розслідування, проте межі їх реалізації визначаються вимогами закону та конституційними принципами, зокрема заборонаю незаконного втручання в роботу інших органів і необхідністю забезпечувати дотримання прав учасників провадження. Текст:

http://www.pravoisuspilstvo.org.ua/archive/2025/5_2025/part_2/38.pdf

40. Як Міндічгейт вплинув на настрої українців. Ставлення до боротьби з корупцією [Електронний ресурс] // Dsnews : [веб-сайт]. – 2025. – 12 груд. — Електрон. дані. *Подано результати онлайн-опитування 1200 респондентів по всій Україні щодо ставлення до корупції, проведене аналітичним центром "Ділова столиця" спільно з "New image group" з 2 по 7 грудня 2025 р. Представлено таблиці з відповідями респондентів на запитання: "У якому напрямку розвиваються події в Україні в цілому?"; "Які проблеми найбільш актуальні в країні сьогодні?"; "Чи достатньо Ви обізнані щодо гучного корупційного скандалу, в якому фігурує Т. Міндіч та інші посадовці?"; "Наскільки корупційний скандал з Т. Міндичем та іншими фігурантами є серйозним?"; "Як оцінюєте реакцію влади на скандал?"; "Чи будуть винні покарані?"; "Дії влади та правоохоронних органів у цій справі – це ..."; "Чи збільшився у Вас рівень довіри до органів, які розслідують скандал?"; "Чи дає цей корупційний скандал підстави для здійснення політичного тиску на Президента В Зеленського?".* Текст:

<https://www.dsnews.ua/ukr/politics/yak-mindichgeyt-vplinu-na-nastroji-ukrajinciv-stavlennya-do-borotbi-z-korupciyeyu-12122025-447244>

Підготовлено відділом інформаційного забезпечення органів влади

Національної бібліотеки України імені Ярослава Мудрого

26 грудня 2025 року

Відповідальний за випуск: Зайченко Н. Я.